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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har den24. maj 2013 stillet 
følgende spørgsmål nr. 461 (Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter 
ønske fra Erling Bonnesen (V) og Henrik Høegh (V).

Spørgsmål 461:

”Ifølge de danske økologiske frugtavleres egne oplysninger er en normal dansk 
økologisk frugthøst på ca. 10 mio. stykker frugt om året. Via den danske 
skolefrugtordning blev sidste år uddelt ca. 14 mio. stykker frugt. Mener ministeren, at 
det er rigtigt, at vi på den måde kommer til at importere udenlandsk frugt, og hvilke 
konsekvenser har det for beskæftigelsen og omsætningen i dansk frugtavl?”

Svar:
Regeringen ønsker med Økologisk Handlingsplan 2020 at fremme andelen af 
økologiske produkter, der uddeles under skolefrugtordningen.Det er et led i hensigten 
om at skabe større efterspørgsel efter økologi. Et øget forbrug af økologisk frugt og 
grønt ser jeg altså som et mål – ikke et problem! 

Jeg ser ikke umiddelbart grund til at antage, at en større andel af økologi i 
skolefrugtordningen vil skabe et øget behov for import af frugt og grønt. Øget 
efterspørgselvil netop skabe incitament hos danske producenter til, at flere arealer 
omlægges til økologi. Det forhøjede tilskud til økologiske produkter kan altså 
tværtimod være med til at øge omsætningen og beskæftigelsen inden for dansk, 
økologisk frugtavl.
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